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Neea Kähkönen
 

Juha Joutsenlahti
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla 5.9.2022 alkaen.

Johanna Jokelainen



 Porin kaupunki Pöytäkirja 14/2022 4 ( )26
Sivistyslautakunta 30.08.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

§ 226
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 227
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Neea Kähkönen ja Juha Joutsenlahti.

Pöytäkirja tarkastetaan 2.9.2022.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Neea Kähkönen ja Juha Joutsenlahti.

Pöytäkirja tarkastetaan 2.9.2022.

_____________

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen sivistyslautakunta kuuli 
suunnittelija Kirsi Nuorsaaren esityksen oppilaaksioton uudistamisesta.

Merkitään, että suunnittelija Kirsi Nuorsaari poistui kokouksesta kello 17.12.
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Kaupunginvaltuusto, § 105,20.06.2022
Sivistyslautakunta, § 228, 30.08.2022

§ 228
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen: Lapsiperheiden matalankynnyksen 
tukea lisättävä

PRIDno-2022-3423

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 105

Valtuutettu Viliina Välimäki jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite

20.6.2022

Lapsiperheiden matalankynnyksen tukea lisättävä Pori 2030 strategian mukaan lasten, 
nuorten ja perheiden hyvinvointi on meille erityisen tärkeää ja palvelumme tukevat 
lapsiperheitä.

Hyvinvointiraportti 2021 kertoo sen, mikä tilanne kaupungissamme tällä hetkellä on. 
Sen mukaan lapsiperheet kokevat jonkin verran uupumusta ja moninaisia haasteita 
vanhemmuudessa. Osin koronankin johdosta lapset ja nuoret kokevat yksinäisyyttä ja 
mielialaan liittyvät ongelmat ovat lisääntyneet. Lastensuojeluilmoitusten määrä on 
todella suuri (jopa vauvojen huostaanottoja on jouduttu tekemään) ja lastensuojelun 
sosiaalityöntekijöiden mitoitus ei toteudu. Hyvinvointiraportin mukaan kasvatus- ja 
perheneuvonnassa jonot ovat pidentyneet jopa kuukausiin. Vanhempien jaksamisen 
ja voimavarojen vähetessä pulmat ja ongelmat monesti kasvavat lumipallon tavoin 
kerrostuen.

Ongelmat ovat monesti akuutteja. Apua ja tukea olisi saatava matalalla kynnyksellä, 
ennen kuin tilanne on päässyt liian pahaksi. Apua saattaa olla kuitenkin hankala 
uupuneena hakea, tai sen pariin ei löydä.

Yllä olevaan vedoten valtuustoaloitteena esitän, että Porissa käynnistetään 
perhetyöntekijöiden (tai muiden soveltuvien ammattilaisten) viikottainen 
jalkautuminen leikkipuistoihin /Puuhavillaan, jossa lapsiperheet viettävät aikaa.

20.6.2022

Porissa

Viliina Välimäki”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 228

Valmistelija / lisätiedot:
Taneli Tiirikainen
taneli.tiirikainen@pori.fi
yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
Lapsiperheiden matalan kynnyksen tukea lisättävä, allekirjoittaja Viliina Välimäki. 
Aloitteessa esitetään, että Porissa käynnistetään perhetyöntekijöiden (tai muiden 
soveltuvien ammattilaisten) viikoittainen jalkautuminen leikkipuistoihin/Puuhavillaan, 
jossa lapsiperheet viettävä taikaa. 

Sivistystoimiala kannattaa lapsiperheiden matalan kynnyksen palveluiden 
parantamista. Toimialalla on hyviä kokemuksia Perusturvan perhetyöntekijöistä, jotka 
ovat työskennelleet koulujen tiloista käsin. Tarvetta näille työntekijöille nähdään 
toimialalla laajemminkin sekä kouluissa että varhaiskasvatusyksiköissä. Työntekijöiden 
vaihtuvuutta on ollut jonkin verran, mikä on haitannut toimintaa. Kouluissa 
tavoitetaan laajasti koko ikäluokka, eikä nykyisten perhetyöntekijöiden työpanosta 
sivistystoimialan mielestä ole syytä suunnata muualle. Päivystysluonteinen työ 
vaikkapa leikkipuistossa on aikaintensiivistä mutta vaikuttavuudeltaan vaikeasti 
ennakoitavaa. Sivistystoimialan käsityksen mukaan perusturvalla on myös muita kuin 
ennaltaehkäisevän perhetyön tekijöitä (https://www.pori.fi/sites/default/files/atoms
/files/ehkaiseva_perhetyo_072019.pdf), ja tällaisen työntekijäryhmän resurssien 
suuntaamisella voitaisiin saavuttaa aloitteessa esitettyjä tavoitteita, mikäli perusturvan 
ammattilaiset näin arvioivat.  

Koulut ja päiväkodit avaavat mielellään ovia matalan kynnyksen palveluille, ja niiden 
kautta tavoitetaan laajasti porilaisia lapsia perheineen. Samalla on kuitenkin 
varmistettava, että lakisääteiset palvelut, kuten kouluterveydenhoitaja, koululääkärin, 
koulukuraattorin ja koulupsykologin, palvelut toteutuvat ajallisesti ja laadullisesti 
riittävästi resursoituina. Matalan kynnyksen palveluiden ja uusien tehtävänimikkeiden 
tulee tuoda lisäarvoa hyvinvointityöhön, ei paikata lakisääteisten tehtävien 
mahdollisia aukkoja. 

Koulujen ja erityisesti varhaiskasvatuksen henkilökunta kohtaa luonnollisesti työssään 
huoltajia. Syvällisempään keskusteluun ei kuitenkaan ole mahdollisuuksia päiväkodin 
arjessa, jossa keskiössä on lasten kanssa työskentely. Varhaiskasvatuksessa on 
hankerahoituksella käynnissä Varhaiskasvatus perheiden arjen tukena –hanke. Siinä 
kokeiluna on työmuoto, perheohjaus. Perheohjaajat työskentelevät 
pilottipäiväkodeissa perheiden arjen tukena. Perheohjaajat ovat varhaiskasvatuksen 
opettajia, eivät perhetyöntekijöitä. 

Kaikilla lapsiperheillä ei ole kosketusta varhaiskasvatukseen tai kouluun, mutta 
pääosin pikkulapsiperheet lienevät neuvolajärjestelmän palveluiden piirissä. Äitiys- ja 
lastenneuvoloiden osaamista tulisikin sivistystoimialan näkemyksen mukaan 
hyödyntää, kun suunnitellaan uusia matalan kynnyksen palveluita. Sote-palveluiden 
siirtyessä hyvinvointialueen vastuulle tulee myös tarkkaan pohtia, kenen 
järjestämisvastuulla aloitteen mukaisen perhetyöntekijäpalvelun järjestäminen 
jatkossa on. Harkinnan arvoista olisi myös pohtia kolmannen sektorin mahdollisuuksia 
toteuttaa aloitteen mukaista toimintaa. Usein jo pelkkä keskusteleminen voisi auttaa 
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leikkipuistossa olevaa huoltajaa, ja tarvittaessa vapaaehtoistyöntekijä voisi sitten 
kertoa saatavilla olevista palveluista ja avustaa yhteydenotossa niihin. 

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus/sihteeri
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Kaupunginvaltuusto, § 64,11.04.2022
Sivistyslautakunta, § 229, 30.08.2022

§ 229
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja 
suunnitelmia tarkennettava

PRIDno-2022-1961

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 64

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta jätti 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE:

Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä on kannattanut palloiluhallin rakentamista Poriin. 
Valtuuston käsittelyssä toimme julki kantamme, että hallin rasite Porin kaupungin 
taloudelle on liian suuri. Päätöksen jälkeen on monilta tahoilta tullut lausuntoja ja 
esityksiä, että hallin kustannusarviota pitäisi karsia tekemällä uusi suunnitelma. 
Pidämme näitä kannanottoja tarpeellisina.

Nyt, pandemian seurauksena ja Venäjän hyökättyä Ukrainaan, rakentamisen 
kustannukset ovat jyrkässä nousussa. Palloiluhallihankkeen kokonaiskustannuksia ei 
tässä tilanteessa pystytä arvioimaan realistisesti. 

Porilla on kunnianhimoisia ja tarpeellisia suunnitelmia tehdä investointeja 
lähivuosina. Voidaksemme pitää suunnitelmat elossa ja turvataksemme 
palloiluhallin rakentamisen tulevaisuudessa, esitämme, että palloiluhallin 
toteutukseen otetaan aikalisä, jotta rakentamisen kustannukset voidaan 
arvioida. Hankesuunnitelmaa on myös tarkoituksenmukaista järkeistää 
etsimällä edullisempia ratkaisuja toteutuksessa.  

Porissa, 13.12.2021

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Raisa Ranta

Mika Aho

Jaakko Jäntti

Antero Kivelä

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen

Milka Tommila

Oili Heino"

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 229

Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Raisa Ranta jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
64 valtuustoaloitteen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia 
tarkennettava.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 296 aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 28.9.2021 § 208 käsitellyt palloiluhallin 
hankesuunnitelmaa ja antanut hankesuunnitelmasta lausuntonsa 
kaupunginhallitukselle. Sivistyslautakunta näkee, että hanke on edennyt 
kaupunginvaltuuston vahvistaman investointiohjelman mukaisesti 
ja sivistyslautakunta on sitoutunut tehtyihin päätöksiin. Sivistyslautakunta katsoo, että 
palloiluhallin suunnitelmia ei ole syytä lähteä muuttamaan, vaan hanketta edistetään 
hyväksytyn hankesuunnitelman mukaisesti. Teknisen lautakunnan kokouksesssaan 
8.2.2022 § 23 valitsema urakkamuoto yhteistoiminnallinen KVR-urakka mahdollistaa 
hankesuunnitelman mukaisen palloiluhallin 
kustannustehokkaiden toteutusratkaisujen etsimisen vielä hankkeen edetessä.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Kokouskäsittely
Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Päätös
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Muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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Kaupunginvaltuusto, § 61,11.04.2022
Sivistyslautakunta, § 230, 30.08.2022

§ 230
Sivistyslautakunnan lausunto valtuustoaloitteeseen: Musan  kentän toiminnallisuuden 
kehittäminen

PRIDno-2022-1958

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 61

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Musan kentän toiminnallisuuden kehittäminen

Musan kenttä on ahkerassa käytössä oleva jalkapallokenttä Länsi-Porissa. Sen 
ympäristössä sijaitsee vanhan viipalekoulun rakennus ja ulkoleikkipaikka. Kenttä on 
kesäkaudella ahkerassa käytössä, sillä Musan salama on Porin suurin 
juniorijalkapalloseura. Leikkipaikka on nykyisin käyttäjän näkökulmasta välttävässä 
kunnossa.

Toiminnallinen harjoittelu (ns. -tyylinen harjoittelu) osana jalkapalloharjoittelua Crossfit
on osittain nykypäivää jo junioritasolla. Laadukas toiminnallisen harjoittelun 
ulkopuisto on helposti lähestyttävä ja turvallinen käyttää matalalla kynnyksellä.

Kentän käyttäjistä suuri osa on pieniä lapsia, joilla on usein vanhemmat mukana. 
Jalkapallon harrastajat, junioreiden vanhemmat ja lähiseudun asukkaat hyötyisivät 
toiminnallisesta harjoittelumahdollisuudesta. Tällä olisi selkeä kaupunkilaisten 
lähiympäristöä parantava vaikutus ja se nostaisi kentän ja sen ympäristön arvoa ja 
arvostusta. Panostus liikuntaan on myös panostus kaupunkilaisten hyvinvoinnin 
lisäämiseksi.

Esitän, että  kaupunki selvittää Musan leikkipaikan kunnon (leikkivälineet ja valaistus) 
ja valmistelee toiminnallisen harjoittelun pisteiden sijoittamista leikkipaikan 
ympäristöön. Toiminnallisen harjoittelun pisteet voi toteuttaa joko isona 
kokonaisuutena ( ) tai pieninä laitteina ympäri esim. Lappset Oy - Fitness-puisto
leikkipaikkaa.

Joonas Ryynänen (sd.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 230
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Valmistelija / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 61 Musan 
kentän toiminnallisuuden kehittämistä koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite 
on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 
296 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Teknisen toimialan infrayksikön infrajohtaminen käynnisti keväällä 2022 Musan 
kenttäaluetta koskevan yleissuunnitelman laatimisen Musan kentän 
pysäköintijärjestelyjen selkeyttämistä koskevan selvittämisen käynnistyttyä. 
Yleissuunnitelman laatimisessa ovat mukana sivistystoimialan liikunta- ja 
nuorisoyksikkö, teknisen toimialan liikuntapaikat-toimintayksikkö sekä kenttäaluetta 
käyttävä Musan Salama ry. Jo pysäköintijärjestelyjen selvitysvaiheessa kävi ilmi, että 
alueesta on syytä laatia pysäköintijärjestelyjä laajempaa kokonaisuutta koskeva 
yleissuunnitelma kenttäalueen jatkokehittämisen mahdollistamiseksi. 
Yleissuunnitelmassa otetaan kantaa alueen pysäköintijärjestelyjen lisäksi kenttäalueen 
ja sen ympäristön kehittämiseen, koko kenttäalueen käyttö, leikkialueet, 
kuntoiluvälineet, aidat ja portit sekä turvallinen liikkuminen alueen sisällä 
huomioiden.  

Joonas Ryynäsen valtuustoaloite on ollut kesäkuussa esillä Musan kenttäalueen 
yleissuunnitelman suunnitteluryhmässä. Aloitteessa esitetty toiminnallisen 
harjoittelun kehittäminen tullaan huomiomaan yleissuunnitelmassa, kenttäalueen 
käyttäjätahoa osallistaen.

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen ja toteaa, että aloitteessa esitetty Musan kentän 
toiminnallisuuden kehittäminen lisää alueen käytettävyyttä sekä kenttää käyttävän 
seuran harrastajien lisäksi myös alueen asukkaiden liikkumismahdollisuuksia. 
Kenttäalueesta laadittava yleissuunnitelma antaa erinomaisen pohjan alueen 
kehittämiseen.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Kaupunginhallitus, Johanna Jokelainen
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Sivistyslautakunta, § 131,26.04.2022
Sivistyslautakunta, § 186,07.06.2022
Sivistyslautakunta, § 231, 30.08.2022

§ 231
Sivistystoimialan puolivuotisraportti ja talousrapotti heinäkuu 2022

PRIDno-2022-1929

Sivistyslautakunta, 26.04.2022, § 131

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, talousraportti
2 Sivistystoimiala, tavoitteiden ja toimenpiteiden toteutuminen

Sivistystoimialan toimintatuotot ovat kokonaisuudessaan toteutuneet talousarvioon 
nähden alkuvuoden osalta suunnitellusti, joskin viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden vähäisempinä. Tuottojen vähennys on ollut viime vuoteen verrattuna 3 %. 
Toimintatuottojen toteumaprosentti on 45,2 (46,0 v. 2021). Maksutuottojen osalta 
koronatilanne vaikutti alkuvuonna vielä pääsymaksujen kertymään, mutta tilanne on 
palautumassa nyt normalille tasolle. Tilojen käyttömaksut ovat toteutuneet 
suunnitellusti. Hankerahoja on tuloutunut viime vuoteen nähden 
vähemmän. Toimintatuottojen toteuma tulee vuoden mittaan merkittävästi 
tasoittumaan, ja niiden arvioidaan jäävän jonkin verran talousarviosta.

Toimintakulut ovat toteutuneet odotettua suurempina. Toteumaprosentti on 25,3 
(24,5  v. 2021). Kulujen kasvu viime vuoteen verrattuna on 4,4 %. Henkilöstökulut ova 
kasvaneet viime vuoden vastaavaan jankohtaan nähden 3,8 %. Koronatilanteen vuoksi 
ovat sairaslomat alkuvuonna lisääntyneet merkittävästi, ja sijaisia on jouduttu 
palkkaamaan sivistystoimialan yksiköihin. Varhaiskasvatuksen henkilöstömitoitusten 
tiukennukset ovat lisänneet varhaiskasvatuksen henkilöstökuluja. Koronan vuoksi 
myös lapsia on ollut paljon poissa hoidosta alkuvuoden aikana. Varhaiskasvatuksen 
toiminnan taloudellisessa ja tehokkaassa järjestämisessä on ollut edellä mainittujen 
syiden vuoksi vaikeuksia.  Viime vuonna voimassa ollut rekrytointikielto on poistunut 
ja tällä on ollut myös osittain vaikutusta henkilöstömenojen kasvuun. 
Lisäksi hankkeissa työskentelee enemmän henkilöitä kuin viime vuoden vastaavana 
ajankohtana. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet. Palvelusetelipäiväkodeissa on enemmän lapsia kuin 
viime vuoden vastaavana ajankohtana, mikä on kasvattanut palvelusetelikuluja. 
Työterveyshuollon menot ovat viime vuodesta edelleen kasvaneet. Myös ateria- ja 
siivouspalvelujen kustannukset ovat nousseet viime vuoteen verrattuna. 

Avustusten kasvu johtuu siitä, että liikunnan ja nuorisotoimen avustukset maksettiin 
aikaisemmin kuin viime vuonna. Kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien määrä on sen 
sijaan edelleen jonkin verran laskenut lasten määrän vähentyessä. 
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Aine- ja tarvikeostot ovat jonkin verran vähentyneet viime vuodesta. Tähän vaikuttaa 
osaltaan se, että oppimateriaalihankintoja toteutettiin viime vuonna aikaisemmin kuin 
tänä vuonna. Materiaalihankintojen osalta kustannusten kuukausivaihtelu voi olla 
merkittävää eri vuosina.

Muihin kuluihin on kirjattu saatavien poistoja viime vuotista aikaisemmin, mikä näkyy 
näiden menojen kasvuna. Kirjauksia on jouduttu aikaistamaan, koska taloushallinnon 
järjestelmät uusiutuvat toukokuun alussa. 

Toimintakate on ensimmäisen vuosineljänneksen osalta toteutunut 
talousarviomäärärahoihin nähden liian suurena. Toteumaprosentti on 23,0 (22,0 v. 
2021).  Toimintakate on kasvanut viime vuoteen verrattuna 6,3 %. Talousarvion 
laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi jo normaalin toiminnan vuosi. Näin ei 
ole toistaiseksi ollut. Koronatilanne on vaikuttanut edelleen alkuvuonna ja kasvattanut 
erityisesti henkilöstön sairaspoissaoloja. Lisäksi Ukrainan tilanne tulee vaikuttamaan 
erityisesti opetuksen ja varhaiskasvatuksen palvelujen tarpeen kasvuun. Muutenkin 
palvelujen ja tarvikkeiden hinnat ovat nouseet, ja niillä on vaikutuksensa 
sivistystoimialan talouteen. Sivistystoimialan talousarvio oli jo lähtökohtaisesti tiukka 
vuodelle 2022. Edellä mainittujen syiden vuoksi, ja mikäli toimintakulujen kehitys 
jatkuu nykyisellään, sivistystoimialan määrärahat tulevat tämänhetkisen arvion 
mukaan ylittymään noin 1,2-1,3 miljoonaa euroa.

Talousraportti on esityslistan liitteenä. Henkilöstön osalta ajantasaisia 
tietoja ei ole vielä raportoitavissa maaliskuun osalta. Neljännesvuosiraportin 
yhteydessä raportoidaan myös talousarvion 2022  toimintakatteiltaan suurimpien 
prosessien toimenpiteiden toteutumisesta. Sivistystoimialan osalta edellä mainittuja 
prosesseja ovat perusopetus, lukiokoulutus sekä varhaiskasvatus. Raportti on 
esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta merkitsee sivistystoimialan neljännesvuosiraportin tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että sivistyslautakunta kuuli controller Martti Kujanpään alustuksen asiasta.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 186

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, talousraportti huhtikuu
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Sivistystoimialan toimintatuotot ovat toteutuneet suunnitellusti. Toimintatuottojen 
toteumaprosentti on 51,2 (50,8 v. 2021). Tuottojen vähennys on ollut viime vuoteen 
verrattuna 0,4 %. Maksutuottojen osalta koronatilanne vaikutti alkuvuonna vielä 
pääsymaksujen kertymään, mutta tilanne on korjaantunut. Tilojen käyttömaksut ovat 
toteutuneet suunnitellusti. Hankerahoja on tuloutunut viime vuoteen nähden 
vähemmän. Toimintatuottojen kertymä tulee edelleen vuoden mittaan tasoittumaan, 
ja niiden arvioidaan toteutuvan lähes talousarvion mukaisesti. 

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvioon verrattuna huomattavasti 
suurempina. Toteumaprosentti on 34,1 (32,8  v. 2021). Kulujen kasvu on ollut 5,1 
%. Henkilöstökulut ovat kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan nähden 
3,5 %. Koronatilanteen vuoksi ovat sairaslomat alkuvuonna lisääntyneet merkittävästi, 
ja sijaisia on jouduttu palkkaamaan sivistystoimialan yksiköihin. Varhaiskasvatuksen 
henkilöstömitoitusten tiukennukset ovat lisänneet varhaiskasvatuksen 
henkilöstökuluja.  Myös koronatilanne on vaikuttanut toimintaan. Varhaiskasvatuksen 
toiminnan taloudellisessa ja tehokkaassa järjestämisessä on ollut edellä mainittujen 
syiden vuoksi edelleen vaikeuksia.  Opetusyksikössä uusia valmistavan opetuksen 
ryhmiä on perustettu. Viime vuonna voimassa ollut rekrytointikielto on poistunut, ja 
tällä on ollut myös osittain vaikutusta henkilöstömenojen kasvuun. Lisäksi hankkeissa 
työskentelee enemmän henkilöitä kuin viime vuonna vastaavana ajankohtana. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet. Palvelusetelipäiväkodeissa on enemmän lapsia, mikä 
on kasvattanut palvelusetelikuluja. Työterveyshuollon menot ovat viime vuoteen 
verrattuna edelleen kasvaneet.  

Avustusten kasvu johtuu siitä, että liikunnan ja nuorisotoimen avustukset maksettiin 
aikaisemmin kuin viime vuonna. Kotihoidon ja yksityisen hoidon tukien määrä on sen 
sijaan edelleen hieman laskenut lasten määrän vähentyessä. 

Aine- ja tarvikeostot ovat jonkin verran vähentyneet viime vuodesta. 
Oppimateriaalihankintoja toteutettiin viime vuonna aikaisemmin. Suoja-asuja, 
kasvomaskeja ja puhdistustarvikkeita ei ole enää ostettu siinä määrin kuin 
alkuvuonna. Huhtikuun tarvikeostojen perusteella on kuitenkin odotettavissa, että 
hintojen nousu tulee kasvattamaan tarvikehankintojen kustannuksia loppuvuoden 
osalta.

Toimintakate on toteutunut talousarviomäärärahoihin nähden liian 
suurena. Toteumaprosentti on 32,2 (30,7 v. 2021). Toimintakate on kasvanut viime 
vuoteen verrattuna 6,2 %. Talousarvion laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi 
jo normaalin toiminnan vuosi. Tämä ei ole toteutunut. Koronatilanne on vaikuttanut, 
ja se on näkynyt etenkin sairaslomasijaisten kustannusten kasvuna ja 
työterveyshuollon kustannuksissa. Lisäksi Ukrainan tilanne tulee vaikuttamaan 
erityisesti opetuksen palvelujen tarpeen kasvuun aiemmin arvioitua enemmän. Uusia 
valmistavan opetuksen ryhmiä joudutaan syksyllä perustamaan. Palvelujen ja 
tarvikkeiden hinnat ovat merkittävästi nousseet, ja niillä on kustannuksia lisäävä 
vaikutus sivistystoimialan talouteen. Vaikka toimintatuotot ovat toteutuneet 
suunnitellusti, toimintakulut ovat talousarvioon verrattuna kasvaneet liian nopeasti. 
Edellä mainittujen syiden vuoksi ja huhtikuun toteumat huomioon ottaen ennuste on, 
että sivistystoimialan talousarviomäärärahat tulevat ylittymään 2,1 miljoonaa euroa.  

Ehdotus
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Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta merkitsee huhtikuun talousraportin tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 231

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Sivistystoimiala, talousraportti kesäkuu
2 Sivistystoimiala, talousraportti heinäkuu
3 Sivistystoimiala, toiminnalliset tavoitteet II 2022

Sivistystoimialan toimintatuotot ovat toteutuneet suunnitellusti. Toimintatuottojen 
toteumaprosentti heinäkuussa on 69,4 (66,9 v. 2021). Tuottojen kasvu on ollut viime 
vuoteen verrattuna 2,6 %. Hankerahoja on tuloutunut viime vuoteen nähden 
vähemmän. Muiden tuottolajien osalta kertymät ovat talousarvion mukaisia. 
Huomionarvoista on, että vaikka koronatilanne ei enää ole vaikuttanut toimintaan, 
pääsymaksujen osalta tilanne ei ole palautunut koronaa edeltävälle tasolle. Kertymät 
tulevat jäämään alle talousarvion. Kokonaisuudessaan toimintatuottojen arvioidaan 
toteutuvan lähes talousarvion mukaisesti.

Toimintakulut ovat toteutuneet talousarvioon 
verrattuna  suurempina. Toteumaprosentti on 59,5 (58,7 v. 2021). Kulujen kasvu on 
ollut 2,4 %. Henkilöstökulut ovat kasvaneet viime vuoden vastaavaan ajankohtaan 
nähden 2,3 %. Aiempiin kuukausiin verrattuna henkilöstökulujen kasvu on hidastunut, 
koska sivistystoimialan yhteiset palvelut -yksikkö purettiin kesäkuun alusta lukien, ja 
henkilöstöä siirtyi HR-yksikköön ja talous- ja hallintoyksikköön. Kuluja vastaavat 
määrärahasiirrot tullaan tekemään syksyn aikana sivistystoimialalta edellä 
mainittuihin yksiköihin.  Henkilöstökulujen kasvu ei ole vertailukelpoinen alkuvuoden 
kehitykseen verrattuna. Varhaiskasvatuksen henkilöstömitoitusten tiukennukset ovat 
kasvattaneet varhaiskasvatuksen henkilöstökuluja. Varhaiskasvatuksen toiminnan 
taloudellisessa ja tehokkaassa järjestämisessä on ryhmäsäädösten tiukennuksista 
johtuen vaikeuksia.  Opetusyksikössä uusia valmistavan opetuksen ryhmiä on 
perustettu jo keväällä ja syksyllä alkaa uusia ryhmiä. 

Palvelujen ostot ovat kasvaneet. Palvelusetelipäiväkodeissa on enemmän lapsia, mikä 
on kasvattanut palvelusetelikuluja. Työterveyshuollon menot ovat viime vuoteen 
verrattuna edelleen kasvaneet. Hintojen nousu aiheuttaa kustannuspaineita 
jatkossa muun muassa kuljetus- ja ateriapalveluihin.

Avustusten toteumat ovat talousarvion mukaisia. Kotihoidon ja yksityisen hoidon 
tukien määrä on laskenut lasten määrän vähentyessä. 
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Aine- ja tarvikeostot ovat jonkin verran vähentyneet viime vuodesta. Suoja-asuja, 
kasvomaskeja ja puhdistustarvikkeita ei ole enää koronatilanteen vuoksi 
tarvinnut ostaa. Hintojen nousu tulee kasvattamaan tarvikehankintojen kustannuksia 
loppuvuoden osalta.

Toimintakate on toteutunut talousarviomäärärahoihin nähden liian 
suurena. Toteumaprosentti on 58,3 (57,7 v. 2021). Toimintakate on kasvanut viime 
vuoteen verrattuna 2,4 %. Talousarvion laadinnan lähtökohta oli, että vuosi 2022 olisi 
jo normaalin toiminnan vuosi. Tämä ei  toteutunut ensimmäisen puolivuotisjakson 
aikana. Koronatilanne vaikutti, ja se on näkynyt etenkin sairaslomasijaisten 
kustannusten kasvuna ja työterveyshuollon kustannuksissa. Lisäksi Ukrainan 
tilanne tulee vaikuttamaan erityisesti opetuksen palvelujen tarpeen kasvuun aiemmin 
arvioitua enemmän. Uusia valmistavan opetuksen ryhmiä aloittaa lukuvuoden 
alkaessa. Palvelujen ja tarvikkeiden hinnat ovat merkittävästi nousseet, ja niillä on 
kustannuksia lisäävä vaikutus sivistystoimialan talouteen. Vaikka toimintatuotot ovat 
toteutuneet suunnitellusti, toimintakulut ovat talousarvioon verrattuna kasvaneet liian 
nopeasti. Edellä mainittujen syiden vuoksi ja kesä-heinäkuun toteumat huomioon 
ottaen ennuste on, että sivistystoimialan talousarviomäärärahat tulevat 
ylittymään 2,6 miljoonaa euroa.  

Esityslistan liitteenä ovat talousraportit kesä- ja heinäkuulta sekä sivistystoimialan 
talousarvion toiminnallisten tavoitteiden puolivuotisraportit.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta merkitsee talous- ja puolivuotisraportit tiedoksi.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Ismo Läntinen poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn 
aikana kello 18.02.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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Sivistyslautakunta, § 269,07.12.2021
Sivistyslautakunta, § 232, 30.08.2022

§ 232
Sivistystoimialan laskujen hyväksyjät vuodelle 2022

PRIDno-2021-5654

Sivistyslautakunta, 07.12.2021, § 269

Valmistelijat / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Toimielinten on huolehdittava, että vuosittain vahvistetaan kustannuspaikoittain 
laskujen hyväksyjät. Laskujen hyväksyjistä tulee toimittaa päätökset kaupungin 
tarkastustoimelle ja Sarastia Oy:lle. Sivistystoimialan laskujen hyväksyjät 
kustannuspaikoittain vuodelle 2022 ovat esityslistan liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää vahvistaa sivistystoimialan laskujen hyväksyjät 
kustannuspaikoittain vuodelle 2022 esityslistan liitteenä olevan listauksen mukaisesti. 
Toimialajohtajaa koskevat laskut hyväksyy kaupunginjohtaja Aino-Maija Luukkonen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 232

Valmistelija / lisätiedot:
Martti Kujanpää
martti.kujanpaa@pori.fi
controller, talousyksikkö

Liitteet
1 Laskujen hyväksyjät 2022
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 7.12.2021 § 269 vahvistanut ostolaskujen 
hyväksyjät vuodelle 2022. Laskujen hyväksyjiin on tullut muutoksia henkilöiden ja 
tehtävien vaihtumisesta johtuen. Päivitetty listaus ostolaskujen 
hyväksyjistä kustannuspaikoittain on esityslistan liitteenä. 

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää vahvistaa ostolaskujen hyväksyjät liitteen mukaisesti.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Tarkastustoimi, Sarastia Oy
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§ 233
Irtisanoutuminen Palmgren-konservatorion lehtorin virasta

PRIDno-2022-4613

Valmistelija / lisätiedot:
Inka Keskitalo
inka.keskitalo@pori.fi

Jarmo Kähärän irtisanoutuminen Palmgren-konservatorion lehtorin virasta 31.8.2022.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää myöntää Jarmo Kähärälle eron Palmgren-konservatorion 
lehtorin virasta 1.9.2022 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Jarmo Kähärä, Palmgren-konservatorio, Sarastia Oy
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§ 234
Irtisanoutuminen luokanopettajan virasta

PRIDno-2022-4564

Valmistelija / lisätiedot:
Inka Keskitalo
inka.keskitalo@pori.fi

Virpi Räisäsen irtisanoutuminen perusopetuksen luokanopettajan virasta 30.9.2022.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää myöntää Virpi Räisäselle eron perusopetuksen 
luokanopettajan virasta (0075) 1.10.2022 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Virpi Räisänen, Cygnaeuksen koulu, Sarastia Oy
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§ 235
Irtisanoutuminen Lukion ja perusopetuksen lehtorin virasta

PRIDno-2022-4612

Valmistelija / lisätiedot:
Inka Keskitalo
inka.keskitalo@pori.fi

Ulla Tulkin irtisanoutuminen lukion ja perusopetuksen lehtorin virasta 30.11.2022.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää myöntää Ulla Tulkille eron lukion ja perusopetuksen 
lehtorin virasta (5097) 1.12.2022 alkaen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Ulla Tulkki, Porin lukio, Sarastia Oy
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§ 236
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 36 Porin urheilutalon pukuhuoneiden ja toimistotilojen vuokraaminen 2022-2025, 
15.08.2022
§ 37 Liikuntatilat turvapaikanhakijoille järjestettävään toimintaan, 15.08.2022

Yksikön päällikkö, opetusyksikkö
Henkilöstöpäätös:
§ 61 Oman auton käyttöoikeus, 22.08.2022
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 59 Täydennys tutkimuslupapäätökseen, 16.08.2022

Yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö
§ 17 Tutkimuslupa, Henkilöstövaje ja sen vaikutukset työhyvinvointiin Porin kaupungin 
varhaiskasvatuksessa - Varhaiskasvatuksen henkilöstön ja päiväkodin johtajien 
näkemyksiä ja ratkaisuehdotuksia, 17.08.2022

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 237
Salassa pidettävien asioiden esityslistalla käsiteltävät asiat

Sivistyslautakunta käsittelee erillisellä salassa pidettävien asioiden esityslistalla 
seuraavat asiat:

Lounais-Suomen aluehallintoviraston päätös hallintokantelusta 21.7.2022, 
salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Toimielin päättää käsitellä erillisellä esityslistalla yllä mainitut asiat.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

____
Merkitään, että Helvi Walli ja Jyri Träskelin poistuivat kokouksesta tämän asiakohdan 
käsittelyn jälkeen kello 18.38.
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Muutoksenhakukielto
§226, §227, §228, §229, §230, §231, §232, §233, §234, §235, §236, §237

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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